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FBI

Date: 8/9/68

Transmit the following in________________________________________ _—
(Type in plaintext or code)

Via AIRTEL AIRMAIL
(Priority)

TO: :

FROM:v-.Uj

SUBJECT:

DIRECTOR, FBI (44-38861)

SIC, LOS ANGELES (44-15/4)(P)

MURKIN

DO:Memphis

Re Birmingham airtel dated 7/19/68.

RE: WILLIEA JAMES MC GUI:

The followin^investigation was conducted by’ 
SA THEODORE J. A’HEARN:

There is no such street in Los Angeles County 
as Central Parkway.

t CLIFFORD MOORE, Dispatcher, Transcon, Inc.,
7745 South Paramount, Pico Rivera,•California, advised 
MC GUIRE is not an employee of that company. Transcon 
has neither leased their equipment to another carrier 
nor leased equipment from another carrier in over two 
years. They have no lease truck drivers in Los Angeles.

Personal observation at 627 South Alameda 
Street, Los Angeles, reveals the entire 600 block to be 
-utilized by gasoline, stations, a bank and parking lots.

3 - Bureau
CO” Birmingham (44-1740) (AM) 

2 ~ Memphis (44-1987)(AM) 
2 - Los Angeles

TJA/asi 
(9)

//rfZZ^^/

M Per____ _ _ ___________Approved;Sent 
Special Agent in Charge
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LA 44-1574 :

There,Jare no inhabitable structures within this block. What 
would .be the-equivalent .of .600 South Alameda StreetyLos------7 
Angeles, is the Hollywood Freeway, its over-crossing and

------access roads'.' ~

The records of the Pacific Telephone and Telegraph 
Company reveal that telephone number 827-3581 does not 
exist in the entire code 213, which encompasses all of the 
City and County of Los Angeles.

The records of the Los Angeles Police Department 
and Los Angeles County Sheriff’s Office, as caused to be 
reviewed by IC MERTON R. ANDERSON, JR., on 8/7/68, contain 
no record for WILLIE JAMES MC GUIRE based on descriptive 
information available.

Indices of the Los Angeles Office are negative 
regarding MC GUIRE.

spriJO ui J'T9V^ zh?c?
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TO: ' 1 BIH»HM>-'W

>OMCj ■'..fiCfBlttBmi (44-1740)(P) . ■ '

' SM®M^ << M0BXIH .' ' ’ . . '

7. ■ „ ' m «/!#/<»> i^ »^
* . ftejribtob' ted n&w <tariUaMe& ppdite^ (protect

idefctHy),‘tewjb0-■flfc-lWIei^ tffice' in' returning
; t© the state W ititiiwribJM a letter postmarked 8/8/68,

' ' ateesM to' WR/iAW, ’>#©#• Bighlaal Ate.,. Biraiagiasi, Ala.
v - the letter’ bears -tW return' --adless, DeLangre & Mortensen 

BeteW, .TW .Bi^.lM., .Hollywood, Wllff ■ #0048, and, 
-a^ordlw to ®#®W»' appear? to .--be-an advertising brochure.

- peha|tMc ta.-Artetea Text-arc ^screens.,- textbooks and dark
- iwnWiattigMte#!. H® stated..apparently'.the company .

. 'bending tM.’.brochure4© IB IC ■■'MW'..'Mals primarily in
■ ' ptibiagrtehte teMptest* 8MBTW- said "the address on the

’ lett®ih;.apjHMdbs<,.t^ the :type" ©f address which would be 
taken a mailing list. .

“'f/- ,tos J^letj'if te.aim^y ^te,-MU.mtaet '
beban^m & fertenkw Sereens, 'W taseiBM., Hollywood, 

‘.a^teeMlae WfW.tMii- company-has had ptbvi'eus dealings 
a -with,'subject wB® MW and* Wwi the details of their
. ’ . 4tM*M<3hMi* wltk'-MW.
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JMR|L,^^ ____

OPTIONAL. FORM NO. 10
MAY 1962 EDITION
GSA FPMR (4! CFR) 101-11.6 ^

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
File (44-1740)

SAC, Birmingham

subject: MURKIN

date: 8-9-68

At 2:15 p,m. this date, Mr. BOB WOOD, owner 
of Aeromarine, telephonically advised that he and his 
son have been receiving threatening telephone calls 
for the past several months^especially since an article 
appeared in ’’The Birmingham News" recently/under 
TOM LANKFORD’s byline, wherein he^indicated his son 
DONNIE was to be the Government’s principal -witness. 
He stated that his son had received calls since the 
publication of this article indicating "You will not 
live to testify in this trial" and "You will not live 
to go to court." A few minutes ago an employee of 
Aeromarine received a telephone call from an unknown 
individual, whom she believes to be a Negro. The 
caller asked if Aeromarine sold sawed-off shotguns, and 
she replied in the negative. He stated that he was a 
member of the "Black Pamphlets" (presumably Panthers), 
which was "black power." He stated "You better stock up 
with sawed-®.ff shotguns because we are going to burn 
you out." Mr. WOOD indicated that he wanted this to 
be made a matter of record and indicated that he was 
not fearful for his own safety or that of his son.

He was advised to contact the local police, 11 /J 
and he requested that I contact COP MOORE and request f 
that his patrols be alert while in the vicinity of if 
his place of business. '

•This information was telephonically furnished 
to Supervisor LONG at the Bureau, with the suggestion 
that Bureau authorization might be granted to have 
this matter discussed with the AUSA to determine whether 
or not he may care to place the WOODS under subpoena 
in order that they may be protected by the Obstruction 
of Justice Statute. Supervisor LONG indicated he would 
advise.

5010-108
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A^h -^ BWW: (#•»«>(?)

■ ' telm# ire f xw^ e^ies of letterhead mmorandusi 
' suitable for 4iM«iittiwf .#ttlw Wti Information 

• iwlv^ fm W* W:W#> #W ef AeroMarine Supply 
C&Mpany,' IMugta^. AWm»' * ■ : •

. - Itfwrakttoa eentadMTiB this letterhead
i^#ta&m In been furaisted to Chief of ■ police,

. Biwinghas, sad Sheriff* Jefferson County*. Alabama.
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Biraiaghaa, ilabm, 3003

Asgwt 13, it#

Be: M* Karl lari
|»WMi Bartle feather King * Virile

»• Sea 1»4. Aeremrir® fe^If CWW# Bireiaghae, 
lUhm, uU|totMlly restarted Sfhtii Ageat Mell B. 
Shueim at the Sireiaghaa #ft# at the FBI m& faralskai 
the MMb lgfw»tiM«

5-Bureau (RM)
1-Memphis (RM)(Info.) (44-1987) 
r-yBirmingham (44-1740)

HfPS:rte
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FD-302 (Re* 4-15-64)

*

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date. WWw

jiwJt>ML

Date dictated
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and Is loaned to your agency; 
It and its contents are not to be distributed outside your agency.

2*
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FD-302 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

8/13/68

Mr. DON WOODs Aeromarine Supply Company, Birmingham, 
telephonically contacted Special Agent NEIL P. SHANAHAN and 
furnished the following information:

WOOD stated that at approximately 5:15 or 5:30 p.m., 
on August 12, 1968^ ARTHUR HANES, Attorney, appeared at 
the Aeromarine Supply Company and requested to speak with him. 
WOOD advised that he was busy and when he had completed his 
sale, he spoke with Mr. HANESj who made small talk for a few 
minutes and then said "DON, my man is so shook up, he 
can*t remember exactly what time he was |jy^is store on 
that Friday and Saturday afternoon. ■^s^Bjemember what 
time he was in here?*’ WOOD advised tij^^ne^told HANES 
that "he was in here sometime in the ^srn(®if. ’’

WOOD stated that following this exchange, HANES 
thanked him very much and then left the store. At no time 
did HANES refer to his client, JAMES EARL RAY or anyone 
else by name but left no doubt in his (WOOD’s) mind that 
he was referring to his client, JAMES EARL RAY.

WOOD stated also that HANES came in his store about 
two or three weeks ago and purchased two .38<.caliber Colt 
Detective Specials from him,and stated at the time that he 
needed them for protection for both he and his son because 
of harassing telephone calls.

„ 8/12/68 Birmingham, Alabama
O n_________ ________ a t,______________ _______________

SA NEIL P. SHANAHAN:rtej
by.------------- :------ ------------------ --------------------__

BH 44-1740 -OGA^'
f ile *105=1537-------------  

8/13/68
Date dictated___________________________ _

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It Is the property of the FBI and Is loaned to your agency; 
it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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Q-9 (Rev.?, 12-13-56)

F B I

Date: 8-19-68
Transmit the following in--------------------------------------------------------------———--------------------

(Type in plain text or code)

Airtel yiQ _________________________________ _____________—— --------------------------
(Priority or Method of Mailing)

To: SAC, Birmingham (44-1740)

From: Director, FBI (44-38861)

MURKIN

Re Birmingham airtel dated 8-13-68.

If not already done, you should advise appropriate Birmingham 
officials of the fact that Arthur Hanes, .attorney for James Earl Ray, purchased 
two . 38 caliber Colt Detective Specials from Aeromarine Supply Company, 
Birmingham, Alabama, and stated that he needed them for protection for both 
him and his son because of harassing telephone calls.

1968
•Bl —BIRMINGHAM

Sent Via M

searched_ZSZ^^
SEniALIZED.oEj|LED

Per
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SAW

TOr-: SIMM, TO (M®«1) • - 

mar sac# wans #mw> O) 

IOSOT . ■ . . :

to 8/W« re 313-B advised mt while to 
at#rtaw at a rally at the totted Klaas ©f Africa# toe*# 
Knights of the Ku KI® Klaa (M) at Ridgetop# Tena.# 
ai 8/17/88 he set aad spoke with BTOf M*4 SHB1OT, 
imperial Staji, teatom’, Atotam# eocwiw AW ■ -

S<wg@(steW that 8SM t^'Ma aside art
V^ttart hia w«Mtog the ma to the WM» «« 
witoto the Klan that he »M trust and alm whether er

■ mt waws of to® Klan witoto Wamww would few aambB
7\,#a«Bttag»^ f<MT.} '

SBMM told «sw that he was approached fey
Asms MES# lawyer for M¥# tod allegedly told SHttW 
tost MI tad no aa<* Source stated that WMM told 
hia he was e«tog to BwMs to toe sear future# timea» W wW wW«l^ W Sw-PUAW mi 1W W#a Al&ww^j .wAww 

:;y-;/ . sot specif ted# to la* at a Jury. Met that would be #y«
his by,MES* Source Prised that SffiW ashed source to 
la* ww tola list ,wlto Mia when to wm# to w#ta*

s#» bW^ fee would ocottot seurto to ^iw 
feta furtow details "to toe wrt^totura^^ •

Airtel

Teletype
■ ,/A=fvwta'(a * man < ""-'^

Spec. Del.

Registered
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Date 8-2-68

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 
UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 

WASHINGTON, D. C. 20535
Name and F.P.C. FBI No. A.O. I.O. W.F. cc Cancellation

George William Tyree, Jr.
20 L 1 U OIO 16

S 1 U OOO
4, 714, 268 3337 3780

Federal process 
dismissed.

(8-2-68)
Don Ferris McCall, Jr.
21 M 1 U 15

Wr^x
327, 089 B 3338 4092

Located Northridge, 
Calif., 7-17-68.

(8-2-68)
'James Earl Ray 
J^O-iTOOQ 12

M 4 W IOI
405, 942 G 3339 4182

442
442^

Extradited London, 
England to Memphis, 
Tenn., 7-19-68.

John Michael Walton 
17 I 30 W OMI

I 32 W IOI
356, 640 E 3340 4200

Located Lowndes Co., 
Alabama, 8-2-68.

(8-2-68)
Robert Vance Walton
14 M 13 U OOM 12 Ref: 13

I 25 UOOO 26
361, 075 E 3341 4201

Located Lowndes Co., 
Alabama, 8-2-68.

(8-2-68)
James Joseph Scully
2 M 21 W 19 Ref: 21

I 17 Ra 19
1, 170, 115 3342 4202

Located Arcadia, 
Calif., 7-23-68.

(8-2-68)
Jimmie Johnson
20 L 1 Ut 6 Ref: U

MIU T
11,215 F 3343 4203

SE

Located St. Louis, 
Mis^OU-riy-?—15 "^8"
ARCHED (
RI ALIZED-je±=.FlLED -------—---------

AUG2 21968 
FBI—BIRMINGHAM
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xCover ^heet for Informant Report or-Material

FD-SO^O-^KSS) *

Method of delivery (check appropriate blocks)

Date received Received from (name or symbol number) Received by

8-19-68 BH 418-R SA ERIC L. WILSON

I "-I in person I I written by Informant

If orally furnished and reduced to writing by Agents

Date

Dictated to 

Transcribed ___________________________

Authenticated 
by Informant ___________________________

Brief description of activity or material

Informant furnished report concerninq

conversation between SHELTON & 'ART HANES,

Birminqham, Ala; meetinq between SHELTON &• 
------ E) BLAXW, Birminqham-,—Ala. ------------------------- 
Remarks:

Date of Report

8-19-68
Date(s) of activity

8-16-68

File where original is located if not attached 

170-189-SF/

Informant, who has furnished reliable inform tion in the past, 
furnished the followinq report:

All necessary action has been taken on information furnished.

CAUTION: EXTREME CARE SHOULD BE USED IN THE DISSEMINATION OF ANY 
OF TRE INFORMATION TN THIS REPORT IN ORDER TO PROTECT 
SOURCE: ONLY SOURCE, THE NATIONAL OFFICERS, HAYNES & 
BLANTON KNOW OF T E ABOVE MEETING.

7 - BIRMINGHAM
1 - 170-189-SF
1 - 170-189
1 - 105-722
1 - 105-560
(p- 44-1740
1 - 157-1182
1 - 157-2972

(COVER PAGE ONLY) 
(UKA, Inc., KKKK) 
(ROBERT M. SHELTON) 
(MURKIN)
(MELVIN SEXTON)
(COY NEAL)

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



ugust 19, 1968

Information was received at Tuscaloosa, Alabama that on 

August 16, 1968 ROBERT M. SHELTON, MELVIN SEXTON & COY NEAL 

worked in the National Office. During this time"it was learned 

that SHELTON placed a phone call to ART HANES, a Birmingham, Ala. 

attorney. The purpose of the phome call was to secure HANES’ 

service in SHELTON’s appeal to the Supreme Court of the United 

States concerning XKRKTW the recent upholding of BELTON’S 

contempt ExtxtxsMX conviction. It was learned that HANES told 

SHELTON that he was too busy in the JAMES EARL RAY case in Memphis, 

and could not handle SHELTON’s appeal. H^NES also mentioned that 

the publicity involved kkIxx would hamper both the case in Memphis, 

and SHELTON'S appeal, and he would recommend another attorney xx in 

Birmingham. NXX HANES then recommended EI) BLANTON, who is s&kc?xk 

alledqedly a research specialist, who is familiar with appeals to the 

Supreme Court. It was also determined th^t a call was placed to 

BLANTON, and later tht evening he traveled to Tuscaloosa, Alabama, 

staying at the Holid?y Mn, where he, SHELTON & MELVIN SEXTON met 

in his motel room. It was SkkrkS learned that the contempt case 

was discussed, and that SHELTON gave BLANTON a chck for $1,000.00 

as a retained. BLANTON has 14 days Skkm from 8/14 /68 to file a 

motion of appeal in this matter. It was also learned that SHELTON 

placed a cill to LESTER CHALMERS, An attorny in Raliegh, North 

Carolina who was the orginal lawyer in this matter, and told him 

that he was no longer neeoded, and to sent the necessary papers 

back to BLANTON.

It was also learned that SHELTON is.setting up a National 

Defense Fund for this appeal in order to raise $6,000.00. The 

Natio al Office is sending out letters to all Klansmen, and oth^r

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



persons contacted in the past, requesting money to be sent to 

the National Office for the Defense Fund.

It was also learned that letters are in the process of being 

sent out to all Units, advising them of the National Klonvocation 

to be held in Tuscaloosa, Alabama as in October, 1968. All 

Grand Dragons & Imperial Representatives havebeen notified already, 

but now the Units themselves are being notified, and told to 

become current on their dues, if not already done. It was laos 

learned that SHFLTON is going down this week to make certain of the 

lease at the Ramada Inn.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



FD-2d (Rev. 3-8-67)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

8W»t < M * C MOW a« tw» H ^#la«
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FD*204 (Rev. 3-3-59)

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Copy to:

Date:

Field Office File #: g| 4MMMMMF

Office: iNfM*

Bureau File *: <MM

Character: KMMHB * OMWMCT

St BMMtMBf

ttMM I'MittHf

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI* It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.

^U.S. GOVERNMENT PRINTING OFFICE: 1967-0-273-878
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In Reply, Please Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON 25, D. C.

July 24, 1968

J« EARL RM, aka

This fcmat contains neither 
recomjrenthtisiis nor ewlasms of 
the FBI It is the property of 
the FEI asi is leased to your agency; 
it and its eonisats are not to be 
distributed outside yew agency.

Information set forth below covers the 
established activities of captioned individual who, as 
ERIC STARVO GALT, visited Mexico during October and 
November, 1967.

MEXICAN GOVERNMENT RECORDS

On April 11, 1968, at Atlanta, Georgia, a 1966 
white Mustang bearing Alabama license 1-38993, was 
recovered* This car had vehicle identification number 
6T07C190647, and on the car was Mexican tourist sticker 
bearing Folio number H294486, showing that the car had 
crossed the border at Nuevo Laredo, Tamaulipas.

Investigation at Nuevo Laredo, Tamaulipas, on 
April 12, 1968, showed that this automobile crossed the 
border on October 7, 1967. Documents for the automobile 
were issued to ERIC 6. GALT, who had tourist card number 
7475449 and listed his address as 2608 Highland, 
Birmingham, Alabama.

At Mexico, D.F., Mexico

On April 24, 1968, a confidential source abroad 
advised that contact with an official of the Inspection 
Service of Mexican Immigration in Mexico City disclosed 
that this agency had searched records for all departures

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



JAMES EARL EUY, aka

by land from Mexico during the second half of November, 
1967. This search included all exit points from the 
Pacific to the Gulf of Mexico, and no record was located 
of the departure of GALT bearing tourist card mentioned 
above.

On July 18, 1968, the source advised that the
same official was contacted on that date and reported 
that efforts to locate the Mexican tourist card, which 
should have been surrendered by GALT upon his departure 
from Mexico* had been unsuccessful. The official stated 
that his office had directly contacted every exit point 
along the border between Mexico and the United States, in 
an attempt to locate this card, with negative results. 
He stated, therefore,that GALT probably left Mexico without 
surrendering his tourist card, which is a fairly common 
occurrence because of the volume of traffic at all of 
the border crossing points.

On July 18, 1968, this same source advised
that contact had been maintained on a regular basis, 
since April 12, 1968, with headquarters of the Mexican 
Federal Automobile Registration Bureau at Mexico, D.F., 
the agency where all documents issued to vehicles of 
tourists are eventually received and filed. Officials 
of this agency have advised that, despite extensive 
review of their records, the tourist importation permit 
for the 1966 Mustang which was issued to GALT at the 
border on October 7, 1967, had not been returned to that 
agency from any border crossing point. It was the 
conclusion of these officials, therefore, that GALT 
left Mexico in the Mustang without surrendering this 
document•

HOTEL RECORDS

At Puerto Vallarta, Jalisco

A second confidential source abroad advised
on April 14, 1968, that on that same date EDUARDO
MARR OQ UI , owner, Hotel Rio, Morelos 86, advised that 
ERIC S. GALT was a guest in that hotel from October 19, 
1967, through November 5, 1967. MARROC-UI stated that,

2 -
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JAMES EARL RM, aka

according to his recollection, GALT was alone, and 
MARROQUI? did not recall anything concerning GALT’s 
car or possible friendships with other guests.

On April 15, 1963, ROBERTO WONG, clerk, Hotel 
Rio, furnished the registration card for ERIC S. GALT, 
giving his address as 2603 Highland Avenue, Birmingham, 
Alabama, He occupied Room 212 at the rate of 60 pesos 
($4.80 U.S.) per day. The card shows his arrival on 
October 19, 1967, and that he checked out on November 6, 
1967. It also bears the signature ’URIC 3. GALT,”

The Document Section of the FBI Laboratory 
examined two photostatic copies of the registration card 
of the Hotel Rio in the name of ERIC S. GALT and

< concluded that the questioned writings on the registra­
tion card were prepared by the writer of other specimens 
received in this matter which have been attributed to 
ERIC S. GALT.

ROBERTO WONG also advised on April 15, 1968, • 
that there were no long-distance telephone calls 
charged to GALT’s room.

On April 17, 1963, WONG stated that he 
remembered GALT as a “loner” at the hotel. He said GALT 
was never seen around the hotel during the day and did 
not stay around the hotel in the evening. He did come 
in to eat. He was always alone, with the exception of 
one occasion on which LUIS GARCIA, a bartender from 
another hotel, came to the Hotel Rio one morning trying 
to find GALT since he, GARCIA, stated he had left some 
important papers in GALT’s car.

On May 9, 1968, a photograph of JAMES EARL RAY 
taken in California in early 1968 was shown to WONG. 
He identified this photograph as the same person who 
had lived in the Hotel Rio as ERIC S, GALT.

The source advised that MARIA DE GUADALUPE 
DIAZ, Calle Galeano 127, was interviewed on April 25, 
1968, and stated that she was formerly employed as a 
maid at the Hotel Rio. She recognized photographs of 
RAY as an individual who had been a hotel guest some
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months ago and recalled that he had a white sports car, 
She said he was friendly but never asked her for a date. 
She said she did not recall ever seeing anyone visiting 
the Subject and could not recall the type of luggage 
he was using. She said she never observed any weapons 
in his room, but did recall that there were several 
nights when he apparently had not slept in his bed. She 
said she mentioned this to the hotel owner, but that 
there are no records kept concerning incidents of this 
nature and she was unable to recall the dates when GALT 
did not spend the night in his room.

The same source advised that the records of 
the Hotel ''Tropicana” were reviewed on April 15, 1968, 
and showed that ERIC GALT, with an address of 2608 
Highland Avenue, Birmingham, Alabama, registered there 
on November 7, 1967, and departed on November 13, 1967. 
He occupied Room number 417 and paid 90 pesos ($7.20 U.S.) 
per day. ' Accountant CARLOS MANZO, made these records 
available for review and stated that there were no 
long-distance telephone charges appearing on this account.

On May 10, 1968, OSCAR MENDIOLA, clerk, Hotel 
"Tropicana,” advised the source that, according to the 
hotel accounting department, GALT probably checked out 
between 9 a.m. and 11 a.m. on November 13, 1967.

The Document Section of the FBI Laboratory 
examined two photostatic copies of the registration 
card of the Hotel "Tropicana” in the name of ERIC GALT. 
It was reported that although handwriting characteristics 
noted indicate the common authorship of the questioned 
"Galt" signature on this item and the other signatures 
in this name, a definite conclusion was not reached, ■ 
partly because of the indistinctness of the photocopies 
and partly because of the presence of some variations.

On April 23, 1968, FELICITAS' ZAVALA, Super­
visor, Telefonos de Mexico, Central Exchange, advised 
the source that all toll tickets for long-distance 
calls made by anyone from the Central Exchange in Puerto 
Vallarta during the period from October 15, 1967, through 
November 20, 1967, had been forwarded to the company's 
offices at Mazatian, Sinaloa, Mexico, and were kept on 
file there.
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At Mazatlan, Sinaloa, Mexico

On May 17, 1968, a third confidential source 
abroad advised that a review had been made of over 
twelve thousand toll tickets on file at the Telefonos de 
Mexico offices in Mazatlan. These toll tickets repre­
sented long-distance telephone calls made from the 
Central Exchange in Puerto Vallarta during the period in 
which GALT is known to have resided there. The source 
stated that no record was located of any calls in the 
name of GALT.

BAM RECORDS

At Puerto Vallarta, Jalisco

On April 19, 1968, the second source caused 
the records of the Banco Industrial de Jalisco, S.A. 
to be reviewed and no account was located for ERIC 6. 
GALT, JOHN WILLARD or HARVEY LOWMYER. Employees of 
this bank were unable to recognize a photograph of the 
Subject.

On April 19, 1968, the same source was advised 
by PASCUAL MORAN GONZALEZ, Manager, Banco de Comercio de 
Guadalajara, 6.C., that no record could be located in 
the files of that bank for any transactions by ERIC 8. 
GALT, JOHN WILLARD or HARVEY LOWMER. Employees of 
this bank were unable to recognize a photograph of the 
Subject.

On April 25, 1968, MARCO ANTONIO ROMO, 
Assistant Manager, Banco de Comercio de Guadalajara, 
S.A., advised the source that no record is kept in 
that bank of travelers checks issued or cashed there. 
He said that he had personally reviewed the files of 
all Americans opening accounts in the bank for the past 
year without encountering the name of any individual who 
might be identical with GALT,

- 5 -
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At Mexico, D.F., Mexico

On June 28, 1968, an official of the Special 
Investigations Department of the Bank of Mexico advised 
the first source that there is only one bank in Puerto 
Vallarta, Jalisco, with safety deposit boxes, and this 
is the Banco Industrial de Jalisco, S.A. This official 
determined that no safety deposit boxes had been rented 
at that bank in the second half of October or the first 
fifteen days of November in 1967. He also determined 
that the bank has no safety deposit boxes rented to 
anyone but Mexican citizens.

ASSOCIATES AND GIRLFRIENDS

At Puerto Vallarta, Jalisco, Mexico

On April 15, 1968, LUIS GARCIA, bartender, 
Hotel Oceano, advised that he knew ERIC GALT when the 
latter was staying in Puerto Vallarta. He said that 
GALT came to the Oceano Hotel bar several times. He 
said GALT told him he had served nine years in the 
U. 8. Army, but never went anywhere and was now just 
traveling around. He said GALT spoke little Spanish, 
had a serious demeanor, and his walk was slow and very 
erect. He also described him as an individual who was 
dark from sunburn, had a sharp nose, and wore his hair 
in a crew cut.

GARCIA said that he and GALT had gone out 
together on two separate occasions after GARCIA finished 
work. He said GALT always drank screwdrivers, but 
only one or two at a time. He said GALT was not a big 
spender and recalled that GALT once paid a bill with a 
U.S. five dollar bill, but usually paid in pesos.

GARCIA told of a night when he and GALT were 
at the Posada Vallarta to see a floor show and, upon 
leaving, saw a girl named ELISA waiting for a bus to 
return to downtown Puerto Vallarta. They offered 
this girl a ride and the three went to the Club Los 
Lobos where GALT became drunk or a little ill and went
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out to sit in the car. /afterwards, GALT took GARCIA 
to the latter’s home and said he wanted to stay with the 
girl.

GARCIA, described the car as a white Mustang 
with automatic transmission and a red interior. He 
said the car had blue license plates with letters of 
another color. He said he told GALT that the plates 
said ”La Habana,” and joked with him about FIDEL CASTRO. 
GALT corrected him, replying that the plates were from 
Alabama. GARCIA also recalled that GALT complained 
that one tire on the car was too large.

GARCIA said that he went to GALT*.s room at
the Hotel Rio on the morning after he and GALT had picked
up ELISA. He said hf saw a portable typewriter there, 
but no firearms., "

On May 9, 1968, the photograph of JAMES EARL 
RAY which was taken in California in early 1968 was shown 
to LUIS GARCIA, and he told the source that this photo­
graph was identical with ERIC GALT.

On April 23, 1968, MARGARITA MONTES MEZA, a 
prostitute employed at the Casa Susana, Matamoros 503, 
advised the second source that she recalled the Subject, 
but could not remember his name. She said she also 
uses the name ”La Chilindrina.'* She said the first 
night that Subject came to this house, which she esti­
mated as being in October or November, 1967, he told 
her he was on a forty-day' vacation in Puerto Vallarta, 
but did not say where he came from or where he was going. 
She explained that she has a very limited capability in 
the English language and that he could speak hardly any 
Spanish. She said he told her he had a car outside and 
wanted to take her to the Posada Vallarta where they 
could spend the night. She refused to leave the Casa 
Susana, and told him he could spend the night in her 
room, which he did, leaving the following morning at about 
8 a.m.

Continuing, MARGARITA. MONTES said th^t she 
was absent from the city about eight days, and that
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when she returned, the Subject was going with ’’IRMA,” 
another girl employed at the Casa Susana. She recalled 
that one day when the Subject came in, IRMA was drunk 
and Subject tried to renew his association with 
MARGARITA, She told him he had better stay with IRMA., 
but he replied that he was through with IRMA, He then 
left the Casa Susana and she never saw him again.

On May 9, 1968, a photograph of JAMES EARL 
RAY taken in California in the early part of 1968 was 
shown to MARGARITA MONTES MEZA, and she stated that 
this was the same individual about whom she had furn­
ished the above information.

On April 23, 1968, ARCELIA GONZALEZ, another 
prostitute employed at the Casa Susana, advised the 
second source that she remembered the Subject as having 
come to the Casa Susana in about November, 1967, but 
did not recall his name. She said she saw'him at 
least three times in one week, and that she slept with 
him on one occasion, but that he was mainly interested 
in IRMA.. Che recalled that he had a white Mustang 
automobile and invited her to go to Yelapa, a nearby 
recreation area on the coast, but she refused to go. 
She recalled that he was using both pesos and U.S. 
dollars in paying his bar bills, but was not able to 
remember the denominations of the bill§ he used.

On May 10, 1968, ARCELIA GONZALEZ examined one 
photograph of JAMES EARL RAY in which the Subject was 
wearing sunglasses, and a second photograph which was 
taken in California in early 1968. She said she 
recognized the photograph with sunglasses as the person 
about whom she furnished the foregoing information, but 
she did not think the second photograph was a very good 
likeness.

On April 23, 1968, RODIMIR BISCARA, bartender, 
Casa Susana, advised the second source that he recalls 
the Subject and that at one time he was talking about 
buying the Subject’s Mustang. He said that he did not 
have sufficient money for the car and had discussed 
trading some land for it. He said he went out in the 
car with the Subject and IRMA., and the three of them went
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to see some lots which BISCARA owned. He said that 
they looked at the lots, but that no serious discussion 
regarding the trade ever took place. He said the Subject 
invited him to go to Mismaloya, a beach area near Puerto 
Vallarta. He said that he and the Subject and IRMA 
all went there and spent some time at the beach,

BISCARA also stated that, while at the Casa 
Susana, Subject usually drank tequila and Squirt, or 
a drink made from Bacardi rum. He did not recall that 
the Subject smoked, and stated that he knew nothing 
about tjaesSub ject seeking or using marijuana.

On April 23, 1038, the second source was 
advised by JOSE MANUEL GUSMAN GARCIA, Boca de Mismaloya, 
that GUZMAN and his brother, ELENO, operate a cantina 
and beach-front recreation area. He recalled the 
American with the white Mustang who came to the beach 
with IRMA, a cabaret girl, and "RODI,” a bartender from 
Puerto Vallarta, several months earlier. He said he 
did not get a good look at the American because the 
latter stayed on the beach, but that ”R0DI" said that 
the American was spending a great deal of money on IRMA.

GUZMAN said the American came back two more 
times and that he had a different American girl with 
him on each occasion. He did not know these girls and 
presumed they were tourists. He said all of this 
activity was within the space of about one week’s time, 
and took place several months ago.

On May 3, 1068, ELENO GUZMAN GARCIA, Boca 
de Mismaloya, advised the second source that he 
immediately recognized the photograph of the Subject 
with sunglasses as a man who had been at this beach 
several months earlier in a white Mustang, accompanied 
by IRMA, a bar girl, and a Mexican whom he believes 
was R®IMIR from the Casa Susana in Puerto Vallarta. 
He stated that this man had a noticeable scar on his 
forehead. He recalled that the Subject was fully 
dressed at all times and did not wear sunglasses that 
day. He said that the Subject spoke very little 
Spanish.
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On April 17, 1968, RODOLFO GONZALEZ, photo­
grapher, Posada Vallarta, advised the second source 
that ELISA had been a cigarette girl at the Posada 
Vallarta and also worked as a camera girl. He remem­
bered that she told him that she had an American boy­
friend with a nice car, some kind of Ford. He said 
this man gave ELISA enough money to get a place to 
live by herself so he could visit her but, instead, 
she took the money and left for Guadalajara.

On May 3, 1968, FRANCISCO PEREZ GOMEZ, 
captain of the main bar, Posada Vallarta, stated to the 
second source that he recalled the Subject only vaguely 
and knew very little about him or his activities. He 
said he did recall that the Subject was dating a girl 
named ELISA who worked in the bar selling cigarettes. 
PEREZ stated that one evening ELISA asked him to write 
a note for her in English to the Subject, whose name 
PEREZ could not recall. He said it seemed that ELISA 
had accepted some 500 pesos ($40 U.S.) from the Subject 
to rent an apartment for them, but that she had used the 
money to take two of her children to Guadalajara. The 
note was to explain to the Subject how she had spent his 
money and to ask his pardon. He recalled that the 
Subject came into the bar, perhaps that same evening,. 
and PEREZ delivered the note to him. PEREZ said all 
this took place about four -or five months ago, and that 
he did recall the Subject had a white Mustang. He did 
not remember ever seeing him again, and was not certain 
that he could even recognize him if they should meet.

On April 18, 1968, the second source was 
advised by Mr. and Mrs. SALVADOR MEZA, proprietors of a cheap 
motel . at Playa la Gloria, that they remembered an 
American who drove a white Mustang and came to the hotel 
in about November, 1967, with ELISA, who was the girl­
friend of the photographer at the Posada Vallarta. They 
said he came to the hotel once with ELISA and twice 
alone, and on the latter occasions took a corner room. 
He left about dawn and returned sometime later, locking 
himself in the room all day. They stated that they 
considered this very strange behavior.
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Mrs. MEZA also stated that she recalls the 
same individual coming back a fourth time with a 
prostitute whose name she did not know,'. She said this 
woman had left Puerto Vallarta for Tijuana, Baja 
California, some time ago.

At Guadalajara, Jalisco, Mexico

On April 18, 1968, the third source advised 
that ELISA. ARELLANO TORRES, age 20, was located at 
Guadalajara on the night of April 17, 1968. She was 
living at Apeninos 1764, Colonia Independencia. and 
stated that she was born on at Durango,
Durango, Mexico•

ELISA ARELLANO said that she had been employed 
as a cigarette girl and photographer at the Posada 
Vallarta at Puerto Vallarta, Jalisco, in November, 1967. 
She said that one night after work she was offered a ride 
back to the central part of town by the bartender of 
the Oceano Hotel and a white male American, who later 
identified himself to her as ERIC STAEVO GALT. She said 
that GALT at that time lived at the Hotel Rio, but later 
moved to the ’’Tropicana” Hotel. She recalled his auto­
mobile as a white Mustang with Alabama license plates. 
She stated that after this first meeting she had ' 1
marital relations with GALT for about five days at a 
place she identified as the Hotel Las Glorias, which is 
located on the road to the airport from Puerto Vallarta.

ELISA ARELLANO said that she parted company 
with GALT because he wanted her to buy marijuana, which 
she refused to do. She said he told her he had made 
various trips to Yelapa in order to buy marijuana. She 
said she saw him around Puerto Vallarta for about 
fifteen days after they parted company. She described 
him as a white male American, about 36 years old,, five 
feet eleven inches tall, regular to slender build, brown 
hair and a thin nose.

On April 18, 1968, ELISA ARELLANO told the 
third source that while she and GALT were going together, 
he had asked her to rent an apartment. She said he gave
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her 600 pesos ($48 U.S.) and was to get more money 
from the bank. She said she went to a person called 
XHICO” PEREZ in the main restaurant of the Posada 
Vallarta, and asked him to write a letter to GALT 
apologizing and stating that she could not see him 
again. ■

Continuing, ELISA ARELLANO said that she
recalled that GALT only had two or three drinks during 
the time she spent with him, and recalled that he had 
a screwdriver or a vodka and tonic. She said he did 
not smoke, and she never saw him smoking marijuana. He 
told her that he had gone to Yelapa several times and 
he seemed to have a lack of energy, and it appeared to 
tire him to carry on a conversation. She described 
him'as a complete introvert. She sa'id he did not like 
noisy crowds or sounds, and stated that he did not 
like children. One of his favorite expressions was that 
he was very tired, and she thought that he might be a 
mental case. She said that he had no scars on his body 
and appeared to have thin legs with a heavy upper.trunk.

On June 6, 1968, ELISA ARELLANO advised the
third source, after examining photographs of the Subject 
wearing sunglasses and the photograph taken in California 
in early 1968, that she recognized both of these photo­
graphs as being the same individual whom she knew in 
Puerto Vallarta, but that in the California photograph 
he appeared heavier than when she knew him. .

On April 21, 1968, the third source advised
that IRMA MORALES, the prostitute who was formerly 
employed at the Casa Susana in Puerto Vallarta, had 
been identified as MANUELA AGUIRRE MEDRANO. She was

it Rancho San Isidro,born on
which is in tne municipality of Atotonilco, Jalisco, 
Mexico.

At Atotonilco, Jalisco, Mexico

On April 22, 1968, MANUELA AGUIRRE MEDRANO
advised the third source that she was formerly employed 
at the Casa Susana in Puerto Vallarta, Jalisco, as a
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prostitute. She identified a photograph of JAMES EARL 
RAY as the individual known as ERIC GALT whom she had 
met one.night at the Casa Susana. She said she could 
not be certain of the date, but thought it might have 
been about October 24, 1967. She recalled that during 
this first visit, GALT spent the evening with another 
prostitute called ”La Chilindrina.”

The next day, GALT came to the house looking 
for ”La Chilindrina,” who was out of town. He then 
began his friendship with MANUELA and, she stated, 
slept with her nearly every night for the next several 
days during his visits to the house. .

She recalled that GALT was very methodical 
and had allowed himself 100 pesos ($8 U.S.) for drinking 
money and another 100 pesos each day for a girl. She 
recalled that he drank beer during the daytime and gin 
at night. She said he invited her to go to Mismaloya, 
a nearby beach, and that, after postponing the trip for 
two or three days, they did go to Mismaloya with 
RODIMR BISCARA, the bartender. She described GALT’s 
automobile as a white automobile with Alabama license 
plates, and as having a red interior with reclining 
seats. She said this was a two-door automobile, but 
she could not remember the make. She said that after 
swimming, drinking beer and having a seafood lunch, 
they began the return trip to Puerto Vallarta at 
about 4 p.m. About half-way along the distance from 
Mismaloya to Puerto Vallarta, GALT stopped the car and 
took what appeared to be a new Polaroid camera from an 
ice chest in the back. He said that this was one of 
the first rolls of film in the camera and that there 
were only two pictures.left. He mentioned that the 
camera had cost him a little less than $80. He took a 
photograph of MANUELA seated at the steering wheel of the 
car with her skirts up. This photograph was bad and he 
destroyed it. A little farther on, they stopped at a 
place called Punta Negra, where GALT took another photo­
graph which was also bad, and he tore it up. She 
recalled that this was a Saturday and that they arrived 
back at the Casa Susana about 5 p.m. and GALT departed 
saying that he would not return that night.
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On the next day, a Sunday, MANUELA stated that 
GALT arrived at the Casa Susana about 9 p.m. She believed 
that this might have been on October 29, 1967* GALT 
drank with MANUELA and noted that there were four 
Negroes and^ome white people seated at. a nearby 
table, TheSe were sailors from a yacht or private boat 
which had stopped at Puerto Vallarta*

She said that one Negro was very tall and 
another was short and fat* about five feet four inches 
tall. The latter was very drurik, and the whole group 
was rowdy and having a good time, GALT appeared angry 
at the Negroes and said insulting things concerning them. 
He said he hated Negroes. He left his table, said 
something insulting to the short Negro and returned to 
his table. All of the individuals at the other table 
appeared to be talking about GALT,

MANUELA AGUIRRE said that GALT then went to 
his car and came back to the table. He went again 
to the table where the Negroes were seated and insulted 
them and returned to his own table, Ke asked her to 
feel his pocket and she felt what appeared to be' an 
automatic-type pistol. She believed it to be something 
similar to a Walther .330 automatic. GALT said he was 
going to kill them. The tall Negro came to GALT’s 
table and said something in a peaceful manner, but 
GALT replied in an insulting manner. The tall Negro 
then returned to his table and took the shorter Negro 
in his arms and took him out of the house. GALT wanted 
to go after them, but MANUELA told him this would not be 
a good idea since it was about 10 p.m. and the police 
were scheduled to visit the house momentarily. GALT 
said he wanted nothing to do with the police.

MANUELA AGUIRRE said that GALT visited the 
house again on the following day and told her that he 
would not see her for several days. He said he wanted 
to rest and would only sleep and eat. He next returned 
on what MANUELA recalled as a Thursday of the same week 
and told her that he planned to move to the ’'Tropicana" 
Hotel. He spent more than 200 pesos ($16 U.S.) for 
drinks' and left about midnight.
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On the following day, according to MANUELA 
AGUIRRE, GALT arrived between 8 and 3 p.m. and she, 
MANUELA, was drunk and said that she did not want to 
go to bed with him. GALT remained to drink at one of 
the tables and there was a photographer present, causing 
MANUELA to request that a photograph be taken of GALT 
with her. GALT did not want his photograph taken, but 
she insisted. He told her that he planned to go to 
Yelapa on Saturday or Sunday, and that he did not like 
to go out in Puerto Vallarta on Saturday or Sunday 
because there was so much noise and so many people 
around«

She said that GALT arrived at the house 
between 8 and 9 p.m. on the following Monday. He 
invited MANUELA for one drink and was very serious and 
impolite. He was angry with her for her actions on 
the previous Friday. He asked her to marry him and 
she refused. She said that he had previously asked her 
to marry him. He said that if she would not marry him 
he was going to invite out some of the other girls. He 
spent the rest of that evening with AECELIA and went 
to bed with ARCELIA,

MANUELA AGUIRRE said that she saw GALT 
again about three days later, but did not talk with 
him. She said she did not believe that he saw ARCELIA 
or any of the other girls again, and that she herself 
did not see him again,

She recalled that GALT drank gin or whatever 
other drink the bartender at the Casa Susana served 
him. He did not smoke, and sometimes stated that he 
did not smoke anything except marijuana. She stated, 
however, that she never saw him smoke marijuana.

, MANUELA AGUIRRE said that GALT spoke practi­
cally no Spanish and the bartender interpreted for him. 
She said that GALT had an old pair of sandals that he 
liked very much and which he said had been bought in 
Europe. She said she told him to throw the sandals 
away and buy new ones, but he did not want to get rid 
of them. She recalled that he definitely could not 
dance.
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MAHBELA AGUIRRE made available the photograph 
of GALT wearing sunglasses, which had been taken at the 
Casa Susana in Puerto Vallarta, Jalisco, on or about 
November 3, 1967. She said the photograph was taken by 
a traveling group known as "Foto Rapida.”

At Puerto Vallarta, Jalisco

On April 22, 1968, CARLOS PEREZ, Foto Taurino, 
Hotel Oceano, advised the second source that Foto Rapida 
was a concern made up of four or five men who came to 
Puerto Vallarta in the fall of 1967 and were there less 
than a month. This group spent most of its time in the 
nightclubs, bars and other places frequented by tourists. 
They used only Polaroid cameras, and there were no 
negatives or records kept of the photographs taken. He 
said all members of this group had left Puerto Vallarta 
and that their current whereabouts was unknown.

On April 24, 1968, LEOPOLDO CISNEROS, Assistant 
Manager, Dairy Queen Shop, Main Plaza, advised the second 
source that in the fall of 1967 this shop was known as 
the Discotheque Cafe. He recognized a photograph of 
the Subject immediately as an almost daily customer 
for a period during the fall of 1967. He said that 
Subject came in for three or four weeks about 3 p.m. 
each day and had a hamburger and a Pepsi Cola. He said 
that the Subject, in the beginning, usually ate a half­
dozen small green chilies with his hamburger. After he 
stopped ordering these chilies, he told CISNEROS that a 
doctor had advised him to stop eating them.

CISNEROS recalled that the Subject drove a 
white Mustang which he parked outside the shop. He said 
he had also seen the Subject around the Hotel Rio. He 
said that on two occasions, the Subject was accompanied 
by a heavy-set Mexican man whose name was not known to 
CISNEROS. CISNEROS said this man had been a regular 
customer in the past and is believed to be a United 
States citizen. ?hen CISNEROS asked the Subject whether 
he had known this man in the United States, the Subject 
replied that he was just someone he had met on the beach.
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With regard to the information that the 
Subject may have consulted a physician in Puerto 
Vallarta, the second source contacted the following 
doctors on the dates indicated with negative results:

Date Name

April, 1967

24 Dr, ERNESTO CORDOVA IBARRA, Director
Public Health \
Juarez 71

24 Dr. ALFONSO RODRIGUEZ G.
Physician for Hotel "Tropicana" 
Morelos 74

24 Dr. ANTONIO Ri SAHAGUN 
Juarez 178

26 Dr. AGUSTIN LOPEZ Y ALCALA 
Juarez 259

26 Dr. ANTONIO TOPETE PALERMO 
Zaragoza 30

26 Dr a. A. ELIZABETH ORTIZ M.
Public Health Clinic and Hospital

26 Dr. LIZANDRO NAVARRO PORTILLO 
Hotel Rosita Building

29 Dr. PABLO MORRIS and 
Dra. ANA JOSEFA RAMIREZ 
Clinic of Las Glorias
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2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



JAMES EARL RAY, alia

FIRESTONE DELUXE CHAMPION TIRE, SIZE 7.50 X 14

In connection with the recovery of the white 
I960 Mustang at Atlanta, Georgia, on April 11, 1968, it 
was discovered that the right front tire on this car was 
a Firestone Deluxe Champion, size 7.50 x 14, six-ply 
rating; Stamped on the tire were the words "Hecha en 
Mexico,” with the following identifying numbers: 
2-MEU2; BD-33595; N20Z031154. The tube of this tire 
had a stainp thereon: ”G7, General Popo 7.50 x 14, 
Made for Heike Poc, General Popo, S;A;, Mexico D.I.”

At Puerto Vallarta, Jalisco, Mexico

On May 7, 1968, JUAN MANUEL FREGOSO GUTIERREZ, 
Avenida Mexico 50, advised the second source that he 
operates a gasoline station at the corner of 31 de 
Octubre and 31 de Mayo, and that his wife operates a 
Firestone tire store which he owns at Avenida Mexico 50.

On May 7, 1968, Mrs. GENOVEVA CURIEL DE 
FREGOSO, proprietor of the Firestone Store, advised the 
second source that she did not personally recall seeing 
the Subject or his car since she was upstairs in her 
apartment at the time of the transaction. She did 
recall that an American came in several months earlier 
to buy a 7.45 x 14 tire and, since they did not have one 
in stock, the clerk sold him a 7.50 x 14. Mrs. FREGOSO 
said that this man asked for a discount because the tire 
was the wrong size, and the clerk called up to the 
apartment for authority to give the discount. Mrs. 
FREGOSO said she authorized a ten percent discount on 
the sale.

Mrs. FREGOSO could recall nothing further about 
the actual sale, and stated that her brother had mounted 
the tire on the car, but could recall nothing of the 
incident. She said the store kept no record of tire 
serial numbers except to note them on the sales slip 
at the time of the sale for guaranty purposes. She 
searched invoices of tires received by the store from the 
Firestone factory and noted that there were no serial 
numbers in these invoices. She was, therefore, unable to 
state whether a particular tire had ever been in their 
inventory.

- 18 -
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JAMES EARL RAY, aka

TERESA FERNANDEZ, clerk, Firestone Store,
Avenida Mexico 50, advised the second source on May If, 
1968, that the photograph of the Subject wearing sun­
glasses was immediately recognizable as a man who came 
into the store one morning to buy a tire. She said he 
had apparently come from the General Popo Tire Store 
two doors away. She could not recall the date, but 
believed that it was in January, 1968.

Miss FERNANDEZ remembered that the Subject’s
white Mustang had a tire which was badly road-damaged 
and he asked for a replacement, size 7.45 x 14. Since 
there were none of this size in stock, she said, he took 
a size 7.50 x 14 Firestone tire, but requested a discount 
since it was the wrong size. Miss FERNANDEZ said she 
spoke to Mrs* FREGOSO, who was in the upstairs apartment, 
and a ten percent discount was authorized; She said 
that, since the tire was slightly larger, and because the 
use of tubes is always recommended due to the difficult 
terrain, the Subject walked to the General Popo Store 
and came back with a tube which he had purchased himself. 
The tire was mounted outside the store by Mrs. FREGOSO’s 
brother.

Miss FERNANDEZ searched for the sales slip
recording this transaction, but was unable to locate it. 
She said that the Subject did not give her his name, 
and that, since he was not a Mexican, she did not bother 
to ask his name or to note the serial number of the tire 
on the sales slip, since this is only done for guaranty 
purposes.

Continuing, Miss FREGOSO said she lives near
the Casa Susana and, after she sold the tire, she 
remembered seeing the same white Mustang parked on 
Calle 31 de Octubre around the corner from the Casa 
Susana. The car was parked in front of a vacant lot 
and she thought this strange since she saw it there 
about 8 in the morning on several occasions while she 
was walking to work. On one occasion as she was on her 
way to lunch, she saw the Subject park his car and 
walk up and turn into Matamoros Street. She said she 
never saw him with any other person and that he was alone 
the day he came to the store to purchase the tire.

19 -
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MES EARL RMj aka

On May 7, 1968, ANA MARIA MADERO, clerk.
General Popo Tire Store, AvenIda Mexico 32, advised the 
second source that the code ”G7” indicates that a 
tube with this marking will Sit a 7.50 x 14 tire. She 
said she did not recognise the photograph of the 
Subject or recall his car. She could find no record 
of a sale of any item to ERIC GALT from October 7, 
1967, to May 7, 1968.

Miss MADERO stated that if she did not know
the name of the person to whom she made a sale, but 
knew that the sale was connected with a purchase made at 
the Firestone Store, she normally put the name of 
MANUEL FREGOSO on the sales slip. In this connection, 
a review of the sales slips showed that a G7 tube was 
sold for cash to MANUEL FREGOSO on October 26, 1967, 
and on January 13, 1968. In each case, the price was 
57 pesos ($4.56 U.S.).

_ 20*
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SAC, Atlanta

»e^, FBI

RK W FOR HOMO INTEREST 
ITEMS CW ASSMSWATIO# OF 
MARTIE ROTHER #B> JR*

RESEARCH (CRIME RECORBS)
BWEB: l«*>O

B wder I® have available a backlog of human interest
v w^# ^IBsIawJSilfli^ i^Fw TW^rew^Pw >W IwTiBUB®

the Bureau items ©f unusual interest regarding ©nr investigation ®f the 
assassination ©f Martin Luther King, >s The information particularly 
sought is that which ta wit kw# previously Beerporated in official 
reports and may Seal with af 'aspect ©f mt investigation, including

using' ab®ve o0m to reach the Bureau net later than S-M"#,

I - «. Louis

1 - NM
1 • Ottawa
1«. Paris

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



8-30-68

AIRTEL AIRMAIL

TO: SAC, MEMPHIS (1^-1987)

FROM: SAC, BIRMINGHAM (1^-W)'

SUBJECT: MURKIN - COST DATA

Re KE airtel H9-68.

Allowing is the cumulative cost data for the 
Biraingham Division through th® month of August, 1968:

1. MAN HOURS SPENT ON CASE: regular OVERTIME TOTAIS

A. SPECIAL AGENTS 5032:15 2^05:15 71137:30

B. CI^RICAL JU2U5 3110:00 2099:55

TOTAIS 6792:10 9537:25

2* TOTAL MILEAGE SUGARS: 27,603

3* OTHER COSTS: Transportation (Common Carrier) $1116.00
Per Diem U9U«00

U. BEAK HUMBER SPECIAL AGENTS WORKING ON CASE: 1

2-Memphis 
^^Birmingham
BWS:s
(3)

SEARCHES, 'INDEXES.
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^-/w ^'^^

Sshaiked 
Indexed _
Filed —

567^0

Date—5^^^(
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IB 44-4740

KIS larthwp advised he vmUI 6* s#t vlllisg 
to #iwlgo al l IWmWMi Mtas mM*H # dot* to 
#» Bare®# ©a a esstlioiiiai teslst m well a® all later- 
Mticm be say w«dw X« tha future oa a oamt basis, 
imiBd Ue tw «tow r«#to aoald he od.

Si mamM that he be aotohiai his mMaet 
la fitoalh, Alalassa, to aMS diwlgiag his eoataet vlth 
th® Jtaow la to miter,. It was todto to Mr. SUI® 
that the B#m to M-'Mia# ^* Mto#, tetarto, 
ar ^B»t ;«eto ’ ^^^®^^®^^^ issp fi^i^i^^^i^ ^^^>*^f ̂ ^^^^s^i^iftarmrts.

1 Iha above la hh| .toiaha to the hwaa aad 
Sato ^ t#todi«i «M/# »©ti®» toh advisable.
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FD-36 (R^v. 5-22-64).

F B I

Date: 9/4/68

Transmit the following in   
(Type in plaintext or code) "

AIRTEL AIR MAIL IVia _______ ___ ______________  _________________________________________________________ I
. • • (Priority) ।

TO: SAC, BIRMINGHAM

FROM: SAC, MOBILE (157-2627)(R)

SUBJECT: MURKIN 
(00,: ME)

On 8/30/68, JIM LOCKl^T, a W/M, 3307 - 15th Ave., 
Little Shawmut, Ala., stated he was furnishing the following 
information with the understanding his name would be pro­
tected, that he would not have to testify and his name would 
not be divulged outside the Bureau. LOCKHART has not been 
in trouble in the past three years and is. supporting his 
family at this time.

LOCKHART said that approximately five years ago 
during the spring of 1963 he was incarcerated at the 
Birmingham County Jail, Birmingham, Ala., where he was 
serving time on a worthless check charge. At this time 
Dr. MARTIN LUTHER KING was In the Birmingham area.

LOCKHART said that he (LOCKHART) was treated as a 
trusty in that, he had the privilege of traveling anywhere 
in the prison including the maximum security section; he 
also worked in the hospital section. LOCKHART advised that 
while he was in prison he learned by ’’the. grapevine" that 
a contract was being put out for Dr. MARTIN LUTHER KING. 
The individual wno accepted the contract would.be represented 
bv ROBERT PRATT, a lawyer who would get this individual out 
of jail,. aridTKe individual would receive $10,000 for 
assassinating Dr. MARTIN LUTHER KING.

(g)- Birmingham
2 - Bureau
2 - Memphis
2 - Mobile
NDJ;agf
(8)

<4) -i^o -OIOSS'
SEARCHED ^Z ÎinFXFn
SERIALIZED..^....FILED

SEP 5-1968

Approved: Sent M Per
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A MX 157-2627 / ;

■ ; ‘ LQ^IARj further advised that anilndiyidual -
> 1 (LOCKHART wo>ld hot. divulge his identity)5had him deliver

s the, details- of this, wjtraef t®-an inmate who was being. A ’ • 
a . detained in the-maximum security section. Lt^KHART said . .

. he 4id,.not know this mantsMt®, hut only^khew. him. as "ACEA’/ 
A L6OK|!^T :.s^ delivered this messagej^ohderhing 'the .’'con--.

? tMet>oh-lhe M^T^ LWWW heard
vACE” 'was .contacted at a /iater hate.bf ROBERT PRATT. .

'•/ '^ :iQ(^AKT said he hi#; nothing Slsr-to "do with this 
• m^ furnish ..any. other details *

LOG hadheird ROBERTPRATThad been
arrested; by. the Birmingham Ppr In I963 or e early 1964, for , 
eoheealing stdle# goods in ah apartment he had leased.

: vLOGKK^T;^ heard"PRATT ,is or his wr^’tiffli in Kilby
' PrlsW'for. the above violation; < ■

■ ; Birmingham^ will identify ROBERT PRATT and "ACE” >
\and will evaluate informatiph furnished by. LOCKH^T. . A

a

f:
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®/s/sa

AIRTEL ;■

TO s ail«cto», OI (44-S8M1)

FROM : SAC, WBSS (44-1987) (P)

SUBJECT: KURKIN

Be Blralagium Airfe! to the Bureau, 9/3/68.

X The Maaphi# Wis® la ef the ©flaiea that IlHfUM 
BRAImlBD HUIE should not diets to eircuastanees uader which he 
furnishes information to th* Bureau. Memphis Office also Is 
of the opinion that no contact should be wide with Judge V. 
CRESTON BATTUE to secure any favor whatsoever for WILLIAM 
BRADFORD WIE nor should any photographs of JAMES EARL RAT be 
sad* available.

No further notion 
Meashia Division.

in this setter being taken by

3^7^
^li^K

SERIALIZED/©....FILED ....^2... N
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